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OR.RG. 0002.17.2014-2018 

PROTOKÓŁ  NR XVII/2016 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 21 marca 2016r. 

w godz. od 16:00 do 19:30 

 w sali Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15  radnych w sesji udział wzięło 14 radnych (nieobecny radny Przemysław 

Kaźmierczak).  

 

W sesji udział wzięli: Wójt Pan Krzysztof Urbas, Sekretarz Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, Skarbnik 

Gminy Pani Agnieszka Scheffler, Radca Prawny Pan Marek Grzelak, pracownicy Urzędu Gminy, 

pracownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy gminy.  

 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysów nr 2. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina Frąckowiak. 

 

Ad.2. Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. Następnie przedstawiła 

porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji tj. z dnia 22 lutego 2016r.  

5. Informacje Wójta Gminy. 

6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy.  

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) ustalenia minimalnych opłat za wynajem lub dzierżawę pomieszczeń szkolnych                         

w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Zaniemyśl oraz określenia 

zasad sporządzania umów zawieranych, w celu korzystania z tych pomieszczeń;  

b) wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Zaniemyśl nieruchomości położonej                             

w miejscowości Zwola;  

c) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2016;  

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl;  

e) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zaniemyśl;  

f) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki;  

g) upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego 

dodatku energetycznego, o którym mowa w ustawie-Prawo energetyczne.  

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

czy ktoś z Państwa Radnych chciałby wnieść jakieś uwagi do proponowanego porządku obrad, nie 

widzę, przystępujemy do pkt. 4 - przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji tj. z dnia                      

22 lutego 2016r.  
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Ad.4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

W wyniku głosowania jawnego Protokół Nr XVI/2015 z dnia 22 lutego 2016r. został przyjęty  

13 głosach „za” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

0 głosach „przeciw” 

 

Ad. 5. Informacje Wójta Gminy 

 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo 

 

Zarządzenia zmieniające budżet 

 

W okresie między sesjami wydałem dwa zarządzenia zmieniające budżet na 2016 rok: 

 z dnia 01 marca 2016 roku, Wojewoda Wielkopolski zawiadomił o zwiększeniu planu dotacji 

celowej:  

o o kwotę 16.500,00 zł na dofinansowanie realizacji programu wieloletniego „Pomoc 

Państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020; 

o w kwocie 12.581,00 zł na wdrożenie Programu Rodzina 500 Plus. 
 
 

 z dnia 04 marca 2016 roku, w którym dokonano przeniesień między rozdziałami                                              

i paragrafami wydatków, zabezpieczając środki między innymi na: 

o przekazanie do Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu zwróconego przez 

świadczeniobiorców zasiłku stałego za lata poprzednie wraz z odsetkami, wypłaconego ze 

środków dotacyjnych – kwota 2.500,00 zł; 

o bieżące utrzymanie świetlic – kwota 300,00 zł.  

 

Informacje z zakresu mienia komunalnego 

 

 w dniu 01 marca br. podpisałem trzy  zarządzenia,  w sprawie ogłoszenia wykazów 

nieruchomości przeznaczonych do wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej:  

1. Zarządzenie nr 101 dotyczy wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej  na rzecz 

dotychczasowego dzierżawcy nieruchomości  o pow. 3241 m2 położonej w miejscowości 

Czarnotki, z przeznaczeniem na cele rolne, 

2. Zarządzenie nr 102 dotyczy wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej na rzecz 

dotychczasowych dzierżawców nieruchomości o pow. 2414 m2, położonej                                 

w miejscowości Kępa Wielka, z przeznaczeniem na cele rolno – ogrodnicze, 

3. Zarządzenie nr 103 dotyczy  wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej na rzecz 

dotychczasowych dzierżawców nieruchomości oznaczonej nr ew. 488/7 o pow. 734 m2 

oraz nieruchomości o pow. 3.067 m2, położonych w miejscowości Zaniemyśl,                              

z przeznaczeniem na letniskowe. 

Wykazy zostały wywieszone na okres 21 dni na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy Zaniemyśl. 

Uchwały Rady Gminy wyrażające zgodę na zawarcie kolejnych umów dzierżawy wyżej 

wymienionych nieruchomości zostały podjęte na sesji w dniu 22 lutego br.   

 

 03 marca br. nastąpiło komisyjne przekazanie na rzecz Powiatu Średzkiego pomieszczeń                     

i obiektów hotelowych wraz z infrastrukturą techniczną, znajdujących się na Wyspie Edwarda                        

w Zaniemyślu, przekazania dokonała Komisja powołana zarządzeniem z dnia 26 lutego br.,                          

z przekazania spisany został protokół zdawczo – odbiorczy, stan pomieszczeń i obiektów na dzień 

przekazania został udokumentowany fotograficznie na płycie CD, która jest załącznikiem do 

protokołu, 
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 w dniu 21 marca br. odbył się przetarg ustny nieograniczony na wydzierżawienie gruntu 

rolnego położonego w miejscowości Luboniec, oznaczonego nr ew. 4 o pow.  1 ha 1404  m2, 

wysokość rocznego czynszu jako cena wywoławcza wynosiła 7,40 q pszenicy, do przetargu zgłosiło 

się ośmiu oferentów, w wyniku przeprowadzonej licytacji wyłoniono dzierżawcę, który zaoferował 

stawkę rocznego czynszu w wysokości  39 q  pszenicy, umowa dzierżawy zostanie zawarta na okres 

do 5 lat, 

 

 w dniu dzisiejszym odbył się drugi przetarg ustny ograniczony w stosunku do rolników 

posiadających siedzibę gospodarstwa rolnego w miejscowości Mądre, na wydzierżawienie gruntu 

rolnego położonego w miejscowości Mądre, oznaczonego nr ew. 56 o pow.  1 ha 1551 m2, działka ta 

nie posiada bezpośredniego dostępu do drogi publicznej dlatego przetarg nieograniczony, wysokość 

rocznego czynszu jako cena wywoławcza wynosiła 3,47q pszenicy, do przetargu zgłosił się jeden 

rolnik, który zaoferował stawkę rocznego czynszu  w wysokości 3,62q  pszenicy i został wyłoniony 

jako przyszły dzierżawca, umowa dzierżawy zostanie zawarta na okres do 5 lat.  

 

Uchwała Rady Gminy w  przedmiotowej sprawie została podjęta na sesji w dniu 28 grudnia 2015r. 

 

Zakład Gospodarki Komunalnej 

 

w okresie międzysesyjnym Zakład 

 zakończył budowę kolektora kanalizacji sanitarnej w miejscowości Zwola (jest to na granicy 

Zwola – Zaniemyśl, konkretnie Kowalka) tj. ul. Dąbrowska, kolektor kanalizacji sanitarnej ma 

długość 250 mb i średnicy Fi 200, 

 zmodernizował przyłącza wodociągowe w zakresie drogi głównej Jaszkowo – Lorenka, 

wykonano cztery przyłącza wodociągowe tzw. PCV z montażem studni wodomierzowych do 

istniejących przy tej drodze gospodarstw, 

 rozpoczął budowę odcinka sieci wodociągowej w miejscowości Winna, cały odcinek będzie 

miał długość 350 mb, średnica Fi 110, na obecną chwilę wykonano około 120 mb, 

 na zlecenie mieszkańców Gminy Zakład wykonał cztery przyłącza wodociągowe oraz jak 

zwykle usuwał awarie kanalizacji sanitarnej m.in. na ul. Śremskiej, 

 ponadto wykonywał prace porządkowe na terenie naszej Gminy, 

 wykonał również remont nawierzchni asfaltowej ul. Kochanowskiego, Działkowej i drogi 

Śnieciska – Bożydar, 

 również Zakład sprzątał czy likwidował dzikie wysypiska śmieci szczególnie przy                           

ul. Ogrodowej, przy drodze Czarneckiej i w miejscowości Zwola 

 

Informacje z zakresu realizowanego budżetu, wydatków majątkowych czy inaczej 

inwestycyjnych  

 budowa hali widowiskowo - sportowej w Zaniemyślu,  obecnie wykonywane na obiekcie prace są 

następujące, a więc elewacja budynku – ocieplenie, tynkowanie i malowanie elewacji, na dzień 

dzisiejszy są dwie ściany prawie na gotowo zrobione, przeniesione rusztowanie na kolejne dwie 

ściany i myślę, że jak pogoda pozwoli, w połowie kwietnia powinniśmy mieć elewacje zewnętrzne 

zakończone, wykonywana jest wewnętrzna instalacja elektryczna, centralnego ogrzewania, wylewki 

podłóg, tynkowanie ścian wewnętrznych, na dzień dzisiejszy wszystkie tynki wewnętrzne zostały 

wykonane i sucha zabudowa tam gdzie w projekcie jest uwzględniona, wykonywana jest też 

instalacja systemu wentylacji wewnętrznej, trwają też prace - układanie płytek na ścianach                       

i podłogach w obiekcie, w dniu dzisiejszym Wykonawca zgłosił wniosek o kolejny odbiór 

częściowy tego obiektu, przypomnę, że zgodnie z umową, do końca marca wykonane prace, 

wartość tych prac możemy odebrać i będziemy płacić, 

  

 zagospodarowanie przestrzeni publicznej na wyspie Edwarda, 15 lutego 2016r., jak Państwa 

informowałem, podpisana została umowa z Firmą „Inwest – Bruk” ze Śremu na budowę ścieżek                    

z tłucznia, modernizacja ścieżek gruntowych, wykonanie części nawierzchni z kamienia polnego 
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oraz granitu, montaż ławek i śmietników, prace od tygodnia na Wyspie trwają, myślę, że postęp jest 

zadawalający i nawet jak później, ze względu na warunki atmosferyczne, się rozpoczęły na razie nie 

ma zagrożenia na zakończenie tych prac do końca kwietnia, 

  

 przebudowa drogi gminnej w Jaszkowie, Państwa na ostatniej sesji już informowałem, że otwarto 

przetarg nieograniczony na budowę tej drogi, w dniu 7 marca 2016 r. została podpisana umowa                 

z firmą Zakład Drogowo Transportowy Sławomir Begier z Nekli na kwotę brutto 320.324,26 zł., 

czas realizacji tej umowy to 31 lipiec 2016r., z informacji, które dzisiaj do mnie dotarły, 

Wykonawca rozpoczyna  prace na tej drodze, rozpoczyna od wycinki niezbędnych drzew w tym 

zakresie, 

 

 w dniu dzisiejszym rozpoczęło się na terenie naszej Gminy profilowanie dróg gruntowych, 

rozpoczęliśmy od sołectwa Kępa, 

 

 kolejne zapisy w budżecie i ich realizacja, a więc wykonanie utwardzenia nawierzchni drogi                      

z miejscami postojowymi, kanalizacją deszczową, ogrodzeniem i oświetleniem przy budowanej hali 

widowiskowo - sportowej w Zaniemyślu, najpierw rozstrzygnięto dwa zapytania ofertowe na 

ogrodzenie tej brakującej części i tutaj po zapytaniu ofertowym szacujemy, oczywiście, bo ilość 

metrów, myśmy zapytali za metr bieżący tego ogrodzenia z odpowiednią ilością furtek czy bramy, 

która będzie nowa, wjazdowa na stadion, szacujemy, że wartość tych robót to będzie kwota                   

18.040,00 zł. brutto, z zapytania ofertowego, które wysłaliśmy do potencjalnych Wykonawców na   

budowę oświetlenia, nie tylko przed halą widowiskowo – sportową, Orlikiem ale również całą 

drogę dojazdową do tego obiektu, zaczynając od drogi, prawie, powiatowej Zaniemyśl – Kórnik, 

oświetlenie technologii LED z nowymi słupami na długości Szkoły Podstawowej w dwóch 

kierunkach, a więc i droga dojazdowa będzie oświetlona i teren Szkoły, stare oprawy zostaną 

zlikwidowane, wychodzi nam najtańsza cena, to kwota 63.960,00 zł. brutto, razem tj. 82 tys. zł., 

ogrodzenie i oświetlenie i kolejny trzeci zakres robót, a więc wykonanie kanalizacji kolektora 

deszczowego w tym zakresie hali i Orlika i utwardzenie drogi dojazdowej miejsc postojowych, tu 

ogłosiliśmy przetarg nieograniczony na wykonanie tego zakresu, jest to część tego zakresu bo druga 

część ma Wykonawca z przetargu wykonać, a więc to co jest powyżej tych metrów co żeśmy 

zapisali w przetargu, przetarg został ogłoszony 15 marca br., otwarcie ofert nastąpi 31 marca 2016 

roku o godz. 10:30, to tyle jeżeli chodzi o halę i wszystko w otoczeniu,  

 

 teraz myślę, że wstępna informacja, to co Państwo żeście przeczytali odnośnie komunikacji 

miejskiej na trasie Zaniemyśl -  Środa Wlkp., część informacji takich wstępnych było w prasie 

lokalnej, chcę Państwu powiedzieć, że trwają intensywne prace nad tym tematem, jutro spotykam 

się ze Starostą w tym temacie, myślę, że i z Burmistrzem, będziemy analizować poszczególne 

kursy, ile tych kursów będzie, w jakich godzinach jest to wszystko sprzężone z komunikacją 

miejską Środy, także to tutaj nie możemy sobie wybierać, nie zawsze godzin wyjazdu ze Środy czy 

z Zaniemyśla, ten autobus z Zaniemyśla musi wrócić w określonym czasie żeby dalej kontynuować 

prace na terenie Gminy Środa, przewidujemy, wstępnie, oczywiście proszę jeszcze tego nie 

traktować jako 100%, że będą dodatkowe kursy w tygodniu w dni robocze ale też chcemy żeby 

były w niedziele miedzy Zaniemyślem a Środą, też zastanawiamy się  jak puścić kurs przez większą 

ilość miejscowości na terenie naszej Gminy, to wszystko będzie uzależnione od partnerskich 

rozmów bo te koszty chcemy rozłożyć po 1/3 i każdy samorząd ma w 1/3 finansować, oczywiście 

to też powiedziałem mieszkańcom Zaniemyśla w ubiegłym tygodniu, że kursowanie komunikacji 

będzie bezpłatne dla wszystkich chcących skorzystać z przejazdu tym autobusem i tu nie będą 

pobierane żadne opłaty ale myślę, że jak tylko dojdziemy do porozumienia wówczas tą informację 

upublicznimy, kiedy to ruszy, no myślę, że nie wcześniej niż 1 maj, oczywiście jak się uda dogadać 

i uchwałą Rady – zdecyduje, że tak, potem będzie umowa, musimy też zabezpieczyć środki 

finansowe na to, tak, że wcześniej niż 1 maj czy w maju nie uda się tego przeprowadzić, 

 

 i jeszcze jedno zadanie, które mamy w budżecie, przebudowa ulicy Średzkiej, trwa wykonywanie 

projektu przebudowy tej ulicy, będzie to ulica tak jak odcinek wcześniejszy z jednostronnym 
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chodnikiem, nie z dwóch stron, to jest odcinek między ulicą Kochanowskiego a drogą na Polwicę              

i Śnieciska, ten krótki zakres, jeżeli środków finansowych nam wystarczy to może jeszcze 

będziemy próbować żeby ten odcinek w tym roku utwardzić, planowane wykonanie ulicy z kostki 

betonowej, z chodnikiem po stronie budynków.  

  

Informacje z zakresu oświaty 

 Rekrutacja 

w naszej Gminie Zaniemyśl rozpoczęła się rekrutacja do Szkół Podstawowych w Zaniemyślu                      

i w Śnieciskach oraz do Przedszkola Samorządowego w Zaniemyślu, i tak Przedszkole Samorządowe 

w Zaniemyślu rozpoczęło rekrutację 1 marca 2016r., termin zakończenia 18 kwietnia 2016r., myślę, 

że końcówka marca to będzie taki termin zawsze miesięczny, najlepiej będziemy wiedzieć, będziemy 

zorientowani  jak, ile wniosków wpłynęło, ile mamy miejsc i będziemy się zastanawiać w jaki sposób 

ewentualnie poprzesuwać żeby jak najwięcej dzieci było przyjętych do naszego Przedszkola 

Samorządowego ale nie tylko bo jak Państwo wiecie idziemy w tym kierunku, że będzie też w Szkole 

Podstawowej, tak jak do tej pory, oddział przedszkolny, jeden lub dwa w Szkole Podstawowej                     

w Zaniemyślu, Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu, termin rozpoczęcia rekrutacji 22 lutego 

2016r.,zakończenie 29 kwietnia 2016r., Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, rozpoczęcie 15 marca 

2016r., zakończenie 21 kwietnia 2016r. 

 

Informacje dotyczące rekrutacji do placówek oświatowych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Zaniemyśl zostały umieszczone na stronach internetowych poszczególnych placówek, a linki 

do tych stron również na oficjalnej stronie Gminy (informacja ta została już przekazana na sesji  

w dniu 22.02.2016r.). 

 

 Ewaluacja zewnętrzna problemowa w Przedszkolu Samorządowym „Kolorowy Świat”  

w Zaniemyślu 

w dniach od 24 lutego do 10 marca br. zespół wizytatorów ds. ewaluacji Kuratorium Oświaty  

w Poznaniu przeprowadził ewaluację zewnętrzną problemową, która polegała na zbieraniu                              

i analizowaniu informacji na temat funkcjonowania Przedszkola w obszarach wyznaczonych przez 

wymagania Państwa, wyników jeszcze nie ma 

 

 dnia 10 marca 2016r. dokonano odbioru technicznego nowowstawionych drzwi  

w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym w Zaniemyślu stanowiących wyjście ewakuacyjne, koszt 

wymiany drzwi na 4.254,00 zł, 

 w marcu rozpoczęto procedurę zaproszenia do składania ofert na realizację usługi dostawy 

artykułów kancelaryjnych, tonerów i tuszy oraz środków czystości dla jednostek oświatowych, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Zaniemyśl, przeprowadzał to oczywiście Zespół 

Ekonomiczno – Administracyjny Szkół 

 

 ważniejsze wydarzenia w placówkach oświatowych 

 

Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu 

- 26 lutego w Gminnym Ośrodku Kultury i Rekreacji odbyła się uroczystość ślubowania                          

i pasowania dzieci z klas pierwszych na uczniów, 

- w tym samym dniu obchodzony był Dzień Patrona Szkoły Podstawowej, zorganizowano m.in. 

apel oraz złożono kwiaty pod pomnikiem Ryszarda Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu 

 

Szkoła Podstawowa w Śnieciskach 
- dnia 11 marca uczniowie wzięli udział w finale VIII Wojewódzkiego Konkursu Wiedzy                              

o Powstaniu Wielkopolskim organizowanym przez Ośrodek Doskonalenia Nauczycieli                          

w Poznaniu, natomiast, 

-  dnia 12 marca uczniowie wzięli udział w Ogólnopolskim Konkursie Logicznego myślenia  

organizowanym przez Centrum Edukacji Szkolnej 
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 Gimnazjum w Zaniemyślu z siedzibą w Łęknie 

 w dniach 14 – 18 marca grupa młodzieży, 17 uczniów + 3 opiekunów uczestniczyła w obozie 

szkoleniowym EuroWeek – Szkoła Liderów organizowanym przez Europejskie Forum 

Młodzieży, który współfinansowany był przez Unię Europejską, zajęcia realizowane w ramach 

obozu były prowadzone w formie interaktywnych warsztatów, gier symulacyjnych                          

i praktycznych ćwiczeń, uczestnicy obozu mieli możliwość zapoznania się z zasadami 

projektów Wolontariatu Europejskiego oraz międzynarodowej wymiany młodzieży, w trakcie 

tego obozu uczestnicy porozumiewali się z wolontariuszami ze wszystkich kontynentów                            

w języku angielskim, jednym z elementów pobytu na obozie była promocja Zaniemyśla jako 

atrakcyjnej miejscowości o walorach turystycznych i historycznych, Gmina Zaniemyśl 

dofinansowała wyjazd w kwocie 1.700,00 zł., 

 

 Społeczność Gimnazjum zaprasza szóstoklasistów wraz z rodzicami na Drzwi Otwarte, które 

odbędą się w sobotę 2 kwietnia 2016r. w godzinach od 10.00 do 12.00, podczas których 

zostanie zaprezentowana Szkoła oraz jej oferta edukacyjna, na ten dzień przygotowano również 

wiele atrakcji, zaproszenie na Drzwi Otwarte zostało umieszczone na stronie internetowej 

Gimnazjum. 

 

Kolejne informacje 

W dniu 1 marca został ogłoszony wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu                        

w sprawie zaskarżonej uchwały rozwiązującej Zespół Szkoły Podstawowej i Gimnazjum, Sąd uchylił 

Uchwałę rozwiązującą Zespół pomimo, co jest zaskoczeniem wcześniejszego oddalenia wniosku 

Radnych i rodziców o wstrzymanie wykonania Uchwały, wyrok jednak nie jest prawomocny a to 

oznacza, że dalej istnieje Szkoła Podstawowa  w Zaniemyślu i Gimnazjum w Zaniemyślu z siedzibą             

w Łęknie, Gmina czeka na uzasadnienie wyroku, gdyż istotne jest zapoznanie się z przyczyna prawną 

decyzji Sądu, ponieważ obecnie Kuratorium Oświaty i Wojewoda stwierdza o praworządnym 

działaniu Gminy co pozostaje w sprzeczności z wyrokiem Sądu, dlatego Gmina w celu poddania się 

jednoznacznej ocenie prawnej prawdopodobnie złoży od wydanego wyroku skargę kasacyjną do 

Naczelnego Sądu Administracyjnego w Warszawie, rozpoznanie skargi oczywiście zdecyduje                        

o dalszym losie prawnym Uchwały z dnia 8 czerwca 2015 roku  

 

Rodzina 500+ 

od dnia 15 marca br. uruchomiono punkt informacyjno – konsultacyjny w Zaniemyślu w budynku 

Urzędu Gminy – od ul. Sienkiewicza przy wejściu do GOK i R, w którym można pobierać formularze 

wniosków do świadczeń wychowawczych – Rodzina 500+, a także uzyskać niezbędne informacje, 

punkt czynny jest od poniedziałku do piątku od 800 do 1500, ponadto na stronie internetowej na bieżąco 

przekazywane są aktualne informacje dotyczące tego Programu  

 

Informacje dotyczące składania przez naszych mieszkańców PIT 

chcę przypomnieć, bo już jeden termin minął, że 12 kwietnia w salce USC w Urzędzie Gminy – na 

parterze od godziny 1000 do 1300 wszyscy mieszkańcy będą mogli złożyć swoje PIT – y za rok 2015, 

będą dyżurowali pracownicy Urzędu Skarbowego i nie trzeba będzie się udać do Środy żeby złożyć 

takie rozliczenie , będzie można tutaj ten PIT złożyć, otrzymać potwierdzenie wymagane ustawą  

 

Informacje dotyczące zebrania wiejskiego 

w ubiegłym tygodniu, a więc 17 marca br. odbyło się zebranie wiejskie sołectwa Zaniemyśl celem 

omówienia Planu Odnowy Miejscowości Zaniemyśl, w którym zaplanowano zadania inwestycyjne                

i przedsięwzięcia aktywizujące społeczność lokalną na najbliższe 7 lat, zaplanowane zadania te główne 

to zagospodarowanie przestrzeni publicznej poprzez rewitalizację Placu Berwińskiego, rewitalizacja 

miejsca do kąpieli nad jeziorem Raczyńskim, rekultywacja jeziora Raczyńskiego, utworzenie małej 

infrastruktury rekreacyjno – wypoczynkowej dla mieszkańców miejscowości Zaniemyśl oczywiście są 

tam też wpisane budowa i przebudowa kolejnych ulic jeszcze nie wybudowanych na terenie 

Zaniemyśla, budowa ogólnodostępnych parkingów  a także budowę ścieżek pieszo – rowerowych, ten 

Plan Odnowy Miejscowości Zaniemyśl jest niezbędnym załącznikiem do wniosku, który chcemy 
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złożyć od 1 do 14 kwietnia na przebudowę ulicy Plażowej, którą mamy zaplanowaną w tegorocznym 

budżecie i taki załącznik musi być też poza innymi załącznikami dołączony do wniosku o pomoc na tą 

ulicę a jak się w przyszłości będą konkursy to też myślę będzie wykorzystywany przy kolejnych na 

inne zadania inwestycyjne, w wyniku dyskusji zebranie wiejskie podjęto Uchwałę w sprawie przyjęcia 

tego Planu, przyjęcie przez zebranie wiejskie tego strategicznego dokumentu jest z kolei podstawą do 

Rady do jego uchwalenia w porządku dzisiejszej sesji i właśnie jest ta Uchwała a to daje nam 

możliwość wystąpienia z wnioskiem i jak mówiłem dołączenia tego załącznika do wniosku na pomoc 

z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich  

 

Gminny Ośrodek Kultury i Rekreacji 

jeszcze, Szanowni Państwo, odnośnie Gminnego Ośrodka  Kultury, Ośrodek przygotowuje się do 

zawodów w chodzie sportowym, które odbędą się 16 kwietnia br., Gminny Ośrodek ogłosił konkurs, 

zapytanie ofertowe na wyłączność sprzedaży piwa na XXXVIII Zaniemyskich Bitwach Morskich, 

oferty można składać 4 maja br. do godziny 13 – tej, dalej Wójt powiedział, że 8 kwietnia w sali 

Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji odbędzie się zebranie Związku Emerytów i Rencistów , który 

będzie organizował Dzień Kobiet i Światowy Dzień Inwalidy a 24 kwietnia br. odbędzie się 

przedstawienie z okazji 1050 – lecia Chrztu Polski 

 

Pozostałe informacje  

 część Państwa pewnie już o tym słyszała, od 1 stycznia a może i wcześniej na pewno nie będzie 

u nas zgodnie z zapisami ustawowymi Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół, na 

pewno powstanie Centrum Usług Wspólnych bo tak ustawodawca to zapisał, w jakiej formie, 

co będzie obsługiwało to Centrum Usług Wspólnych to też jeszcze się zastanawiamy, gdyż ono 

może obsługiwać nie tylko oświatę, ale też inne jednostki tutaj, które mamy w naszym 

samorządzie, 

 

 kolejna rzecz, która nas czeka, zmieniają się sprawy związane  z podatkiem od towarów                     

i usług, a więc sprawy VAT – owskie, po wyroku Sądu Najwyższego, Minister Finansów 

przesunął ten termin, od 1 lipca, bodajże, do końca tego roku, w Gminach, w każdej jednej 

Gminie, w Gminie podatnik może być tylko jeden, a więc Gmina, do tej pory każda nasza 

jednostka ma NIP i każda nasza jednostka organizacyjna a więc i Zakład Gospodarki 

Komunalnej, który też jest jednostką organizacyjną działającą w formie Zakładu budżetowego 

też nie będzie się rozliczał, to powoduje pewne komplikacje, a jednocześnie, to analizujemy, 

spowoduje wzrost kosztów tego co Zakład podaje naszym mieszkańcom, analizę 

przeprowadzamy dogłębnie, w tej chwili jesteśmy w kontakcie z Kancelarią Prawną, która 

oceni tą sytuację, która się zmieni  i tak jak się do tej pory broniłem przed Spółką, nie wiem 

jaka będzie opinia prawników, aby system rozliczeń Zakładu Gospodarki Komunalnej nie był 

taki jaki do tej pory a więc wszystko faktoruje, oświatę i OPS itd., a od 1 stycznia nie będzie 

można fakturować tylko trzeba notami się obciążać, a więc VAT w zakupach do produkcji 

wody, ogólnie rzecz biorąc, wszystkich usług itd. nie będzie w 100% odliczany co spowoduje, 

że ten VAT nie odliczony z proporcjonalności będzie kosztem, kosztem nie tylko kwota netto 

w tej chwili ale nieodliczony VAT, analizujemy to w jakich procentach to będzie, bo tylko 

Spółki będą mogły pozostać, tak jak do tej pory nasz Zakład, rozliczać VAT, tak będzie VAT 

zcentralizowany, a więc Gmina będzie składała, generalnie, dla wszystkich jednostek 

deklaracje VAT – owską, zbierając z poszczególnych jednostek, temat oczywiście 

skomplikowany, myślę, że jeżeli będziemy mieli opinie prawne w tym temacie wtedy Państwa 

poinformuję w jakim kierunku pójdziemy, oczywiście jeżeli już to pójdziemy w kierunku 

przekształcenia, to jest prostsza droga, Zakładu w Spółkę, a nie likwidacji Zakładu                             

i powoływania, bo to jest dłuższa droga, ale mimo wszystko skomplikowana i to parę miesięcy 

będzie trwało, myślę, że w miesiącu kwietniu, na najbliższej sesji Państwu te wszystkie 

analizy, które są przeprowadzane w tej chwili, skompensowane przedstawię i najlepszą drogę 

chciałbym wybrać, najlepszy kierunek Państwu przedstawię, to są plusy i minusy zdaję sobie              

z tego sprawę, ale musimy wszystko wziąć pod uwagę żeby szczególnie m.in. dla 

mieszkańców, jeżeli Zakład sobie nie odliczy całego VAT – u z energii elektrycznej, z paliwa, 
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ze wszystkich kosztów związanych z naprawami itd. to ten procent nieodliczonego VAT – u 

wchodzi w koszty wody i ścieków tak samo, z usług będzie to musiał brać pod uwagę, a na 

pewno w 100% żadna usługa, która prowadzi jest przy tej formie rozliczeń, które, musimy się 

do tego dostosować nie będzie już w 100% VAT kosztem, nie będzie odliczany, 

 

 hala widowiskowo – sportowa, Szanowni Państwo, mówiłem już to, nie chcę się powtarzać, ale 

na pewno i rekreacja i sport nie będzie w GOKiR ponieważ Regionalna Izba Obrachunkowa 

nie widzi, żeby instytucja kultury zajmowała się tymi zagadnieniami, tak, że jeszcze w 100% 

Państwu nie powiem w jakim kierunku pójdziemy, na pewno to nie będzie w GOK – u czy                

w GOKiR, GOK pozostanie bez literki „R”, bo takie są zalecenia i będzie się zajmował tylko             

i wyłącznie działalnością kulturalną, a więc ta sala i amfiteatr a pozostałe, to co do tej pory się 

zajmował, a więc ścieżką, plażą, Orlikiem i boiskami sportowymi i dojdzie jeszcze hala będzie 

to inny podmiot, jaki, jeszcze Państwu nie chcę o tym mówić, bo może w międzyczasie 

sytuacja, mówię o rozliczeniu VAT, to wszystko bierzemy pod uwagę, zobaczymy jaki 

wybierzemy kierunek i wówczas Państwa poinformuję 

 

to są wszystkie informacje, które chciałem Państwu w dniu dzisiejszym przedstawić, Pani 

Przewodnicząca prosiłbym jeszcze żeby w moim imieniu, przy informacjach, udzielić głosu Pani 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, która przedstawi sprawozdanie z realizacji zadań                      

z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 2015, dziękuję 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Annie Zimmer, Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej 

Wysoka Rado, zakres ustawy przewiduje złożenie Państwu takiego sprawozdania, pozwolę sobie takie 

sprawozdanie przedstawić    

 
Obowiązek wspierania rodziny przeżywającej trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-

wychowawczych od 2012 roku spoczywa na samorządzie gminnym, tego dnia weszła w życie ustawa 

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, założeniem podstawowym ustawy jest stworzenie 

spójnego systemu opieki nad dzieckiem i rodziną, jeśli ma ona trudności w wypełnianiu swoich 

funkcji opiekuńczych i wychowawczych, chodzi o zapewnienie pomocy, która wyeliminuje groźbę 

zabrania dziecka rodzinie lub, w szczególnych sytuacjach, szybki powrót do rodziny po okresowym 

pobycie poza nią, dlatego  nacisk położono na  profilaktykę i pomoc rodzinie w prawidłowym 

funkcjonowaniu aby zapobiec powstawaniu patologii, profilaktyka  skierowana jest głównie do rodzin 

niewydolnych wychowawczo, dotkniętych przemocą, ubogich, zagrożonych wykluczeniem 

społecznym, celem uregulowań w przedmiotowej ustawie jest zagwarantowanie efektywnego 

wspierania rodziny w wychowaniu dzieci, zasadnicze znaczenie ma również praca z rodziną, która jest  

prowadzona  w  formie wsparcia asystenta rodziny oraz winna być  wzmocniona poprzez  poradnictwo 

specjalistyczne, terapię rodzinną, trening umiejętności wychowawczych i terapeutycznych dla 

rodziców, wsparcie rodziny prowadzone jest za jej zgodą i przy aktywnym ich udziałem, niestety przy 

braku współpracy rodziny działania pomocowe mają małe znaczenie, gdy rodzina nie godzi się proces 

pomocy to niestety dzieci z rodziny muszą być zabrane, zadania własne Gminy to opracowanie                    

i realizacja 3-letnich gminnych programów wspierania rodziny; tworzenie możliwości podnoszenia 

kwalifikacji przez asystentów rodziny; tworzenie oraz rozwój systemu opieki nad dzieckiem, w tym 

placówek wsparcia dziennego oraz praca z rodziną przeżywającą trudności w wypełnianiu funkcji 

opiekuńczo -  wychowawczych poprzez zapewnienie rodzinie  wsparcia i pomocy asystenta  rodziny 

oraz dostępu do specjalistycznego poradnictwa, organizowanie szkoleń i tworzenie warunków do 

działania rodzin wspierających, prowadzenie placówek wsparcia dziennego oraz zapewnienie                  

w nich miejsc dla  dzieci oraz  finansowanie - podnoszenia kwalifikacji przez asystentów rodziny,       

kosztów związanych z udzielaniem pomocy, ponoszonych  przez rodziny wspierające;  

współfinansowanie pobytu dziecka w rodzinie zastępczej, rodzinnym domu dziecka, placówce 

opiekuńczo - wychowawczej, regionalnej placówce opiekuńczo - terapeutycznej lub interwencyjnym 

ośrodku preadopcyjnym; sporządzanie sprawozdań rzeczowo - finansowych z zakresu wspierania 

rodziny oraz przekazywanie ich właściwemu wojewodzie w wersji elektronicznej; prowadzenie 
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monitoringu sytuacji dziecka z rodziny zagrożonej kryzysem lub przeżywającej trudności                             

w wypełnianiu funkcji opiekuńczo - wychowawczej, zamieszkałego na terenie gminy; przekazywanie 

do biura informacji gospodarczej informacji, ustawa przewiduje także takie wsparcie jak - 

analizowanie sytuacji rodziny i środowiska rodzinnego oraz przyczyn kryzysu w rodzinie;  

wzmacnianie roli i funkcji rodziny; rozwijanie umiejętności opiekuńczo - wychowawczych rodziny;  

podniesienie świadomości w zakresie planowania oraz funkcjonowania rodziny; przeciwdziałaniu 

marginalizacji i degradacji społecznej rodziny; dążeniu do reintegracji rodziny, wspieranie rodziny jest 

prowadzone w formie  pracy z rodziną oraz pomocy w opiece i wychowaniu dziecka, zadania                      

z obszaru wspierania rodziny realizowane są przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Zaniemyślu 

zgodnie z uchwałą  z dnia 03 grudnia 2012r Nr XXII/163 /2012, dane statystyczne dotyczące rodzin 

funkcjonujących na terenie Gminy, korzystających ze wsparcia Ośrodka Pomocy Społecznej  zawarte 

zostały w rocznym sprawozdaniu z działalności Ośrodka za rok 2015, które co roku jest Radzie 

przedstawiane, w sprawozdaniu tym zawarte są dane dające możliwość dokonania oceny sytuacji 

rodzin objętych systemem pomocy społecznej, zarówno tych, które mają trudności w realizacji funkcji 

opiekuńczo - wychowawczych jak i tych, które z uwagi na doświadczane przez siebie problemy jak 

uzależnienia, niepełnosprawność, długotrwała choroba są zagrożone tego rodzaju niewydolnością, 

dane zgromadzone przez Ośrodek w powyższym obszarze dają także  możliwość określenia potrzeb w 

zakresie realizacji zadań z obszaru wspierania rodziny, w ubiegłym roku Gmina Zaniemyśl poniosła 

wydatki z tytułu pobytu 7 dzieci w pieczy zastępczej, 4 dzieci  przebywało  w rodzinie zastępczej 

spokrewnionej są to dziadkowie oraz troje w placówce opiekuńczo – wychowawczej, jest to koszt tego 

współfinansowania 82.742,00 zł., te dane macie Państwo też w Sprawozdaniu rocznym, zapewnienie 

rodzinom wsparcia i pomocy asystenta rodziny oraz dostępu do  specjalistycznego poradnictwa - w 

tym celu  zatrudniany był pracownik, asystent rodziny na umowę zlecenie w wymiarze 3/4 etatu przez 

okres 9 miesięcy, swoim działaniem objął 5 rodzin z 13 dzieci, w pozostałym okresie praca                             

z rodzinami dzieci zagrożonych dysfunkcją oraz umieszczonych w pieczy zastępczej prowadzona była 

przez pracowników socjalnych,  Gmina wzorem lat poprzednich złożyła wniosek w konkursie 

ogłoszonym przez Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej o dofinansowanie w ramach „Programu 

asystent rodziny i koordynator rodzinnej pieczy zastępczej na rok 2015  co pozwoliło pozyskać  

dodatkowe środki na ten cel i objąć wsparciem asystenta praktycznie wszystkie rodziny, które tego 

wsparcia tą formą pomocy wymagały, w dniu dzisiejszym wpłynęły dokumenty, ogłoszony jest nabór, 

konkurs na to zadanie i myślę, że tak samo jak w poprzednim roku też będziemy wnioskować o środki 

na dofinansowanie tego zadania, główne problemy z jakimi borykały się rodziny objęte opieką                       

i wsparciem to niskie umiejętności opiekuńczo - wychowawcze, brak stałego zatrudnienia, 

uzależnienie od alkoholu, prowadzony był również monitoring sytuacji dzieci z rodzin przez 

pracowników socjalnych Ośrodka w ramach obowiązków służbowych, którzy współpracują w tym 

zakresie z pedagogami szkolnymi, pracownikami ochrony zdrowia, policją, kuratorami sądowymi                   

i przedstawicielami innych instytucji, które mają kontakt z rodziną, sporządzane były także 

sprawozdania rzeczowo - finansowe z zakresu wspierania rodziny oraz przekazywano je właściwemu 

wojewodzie, w wersji elektronicznej, z zastosowaniem systemu teleinformatycznego                                     

z wykorzystaniem Statystycznej Aplikacji Centralnej, potrzeby związane z realizacją zadań z zakresu 

wspierania rodziny na 2016 rok to: opracowanie i realizacja 3-letniego gminnego programu wspierania 

rodziny, zabezpieczenie środków finansowych na koszty utrzymanie dzieci przebywających w pieczy 

zastępczej, zatrudnienie asystenta rodziny celem zapewnienia odpowiedniej jakości pracy z rodzinami 

doświadczającymi trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo – wychowawczych, planowane jest 

rozszerzenie oferty usług społecznych Ośrodka Pomocy Społecznej na rok 2016 - 2018,                                

w lutym udzielono pełnomocnictwa do składania w imieniu Gminy  oświadczeń woli                                         

w zakresie ubiegania się o  dofinansowanie  realizacji  projektu w tym do podpisania wniosku                     

i zawarcia umowy partnerskiej z PCPR - Środa Wlkp., projekt pn. „Zwiększenie dostępności do usług 

społecznych w powiecie średzkim”, został przygotowany w partnerstwie z PCPR w Środzie Wlkp.                 

i pozostałymi gminami powiatu średzkiego przewiduje szereg  działań, które będą adresowane  

właśnie dla rodzin przeżywających trudności opiekuńczo – wychowawcze, planujemy szkołę dla 

rodzin, taką akademię rodzin, gdzie będą wsparcia specjalistów, których brakuje rodzinom przy 

asystentach rodziny, takie dodatkowe świadczenia, które te rodziny uzyskają  
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Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy są pytania dotyczące informacji przedstawionych 

przez Wójta Gminy czy Panią Kierownik 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu 

Pani Przewodnicząca, rozumiem, że na temat, Pan Wójt wywołał temat Zespołu Szkoły Podstawowej  

i Gimnazjum, na ten temat porozmawiamy rozumiem w wolnych wnioskach ale chciałem Panu 

powiedzieć, że Pan się ciągle upiera, Panie Wójcie, że Pan naprawdę nie wie z jakiego powodu została 

ta uchwała unieważniona, złamaliście Państwo dwie uchwały, uchwałę o systemie oświaty i uchwałę     

o samorządzie gminnym, przypomnę, ustawy to jest akt prawny po Konstytucji najważniejszy, a Pan 

się dziwi, Panie Wójcie, tak, że, ale ja to, myślę, że będzie okazja i porozmawiamy sobie w tych 

wolnych głosach i wnioskach ale myślę, że jest to wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

tak, że należy uważam, z powagą do tego podejść, dziękuję     

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi 

w ramach informacji jeszcze chciałbym odpowiedzieć, powiem tylko tak, że nie podchodzę do tych 

tematów czy wyroku luźno, jak należy to ze starannością i odpowiedzialnością ale dopiero wyrok na 

piśmie plus uzasadnienie mogę się w tym temacie wypowiadać, gdyż uzasadnienia wyroku jeszcze nie 

mamy, jak otrzymamy będziemy się zastanawiać w jaki sposób to co zauważył Sąd itd. naprawić, 

ewentualnie kasację wnieść do Naczelnego Sądu Administracyjnego, myślę, że w tym temacie na razie 

czekajmy, wszystko, nie mamy na piśmie wyroku, który mamy zgodnie z prawem otrzymać nie 

wnioskując nawet o wyrok z uzasadnieniem, bo tak mówi prawo, jak otrzymamy na piśmie wówczas 

będziemy mogli dyskutować, na tą chwilę nie ma prawomocnego wyroku, to tyle w tym temacie                  

i więcej już nie chciał bym w tym temacie w dniu dzisiejszym Pani Przewodnicząca, ponieważ to jest 

wszystko  

Przewodnicząca Rady Gminy  

Panie Radny będziemy mieli uzasadnienie na piśmie będziemy dyskutować w tej sprawie, zapytała czy 

jeszcze coś na ten temat 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny 

tak, chciałem powiedzieć, że mam nadzieję, że będzie okazja porozmawiać w punkcie wolne głosy               

i wnioski, nikt nie twierdzi, że wyrok Sądu jest prawomocny Panie Wójcie tylko, że porozmawiamy 

sobie na temat jak już Pan wywołał ten temat i na temat informacji, którą Pan umieścił w gazecie, jest 

tyle sprzeczności  i takiej manipulacji, że naprawdę trzeba to wyjaśnić, dziękuję  
 

Ad. 6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu 

Panie Wójcie na ostatniej sesji pytałem Pana w związku z uporządkowaniem lasu gminnego                        

w Lubonieczku celem wyeliminowania sytuacji zagrażającej życiu mieszkańców spacerujących, 

chciałem zapytać kiedy to zostanie uporządkowane, bo z tego co rozumiem, sprawy bezpieczeństwa są 

najpilniejsze i jeszcze jedna uwaga do tego, na ostatniej sesji na tą samą interpelację odpowiedział Pan, 

cytuję – las przy Jaworowej, Pani Basiu przejedźcie się tam, absolutnie nie akceptuję tego typu 

odpowiedzi, proszę poważnie do tego podejść, tak cytuje, bo Pan taki zdziwiony, cytuję za protokołem 

z ostatniej sesji, dziękuję  

 

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że odpowiedzi na interpelacje nastąpią w punkcie     

8 porządku obrad  

 

10 – cio minutowa przerwa 

 

Ad.7. Podjęcie uchwał: 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

chcę Państwa poinformować, że na sali uczestniczy 14 Radnych co stanowi liczbę wystarczającą do 

podejmowania prawomocnych uchwał 
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7a) w sprawie ustalenia minimalnych opłat za wynajem lub dzierżawę pomieszczeń szkolnych                         

w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Zaniemyśl oraz określenia zasad 

sporządzania umów zawieranych, w celu korzystania z tych pomieszczeń przedstawiła Pani Marta 

Tomys, Dyrektor Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Oświaty 

 

Przewodnicząca Rady Gminy  

mam takie pytanie, § 4 ppkt 8 „zastrzeżenie o bezpłatnym przejęciu przez szkołę…” czy przez 

Dyrektora, bo Pani czytała przez Dyrekcję  

Dyrektor Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Oświaty Pani Marta Tomys 

nie, przez szkołę, jeśli źle przeczytałam to przepraszam 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu 

mam takie dwa pytania, po pierwsze w tej tabelce, w załączniku, pytanie moje dotyczy – dlaczego nie 

możemy wynająć sali lekcyjnej w Szkole w Zaniemyślu jest tylko sala lekcyjna z rzutnikiem natomiast 

w Śnieciskach możemy wynająć salę lekcyjną bez rzutnika i kolejne pytanie jeśli chodzi o cenę 

wynajmu – dlaczego ta sala z rzutnikiem w Śnieciskach jest o 50% droższa od wynajmu sali lekcyjnej 

w Zaniemyślu, bo to wynika, że Szkoła w Zaniemyślu jest jedynym takim miejscem gdzie można 

wynajmować tego typu pomieszczenia i uważam, że powinna być tańsza a nie droższa 

Dyrektor Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Oświaty Pani Marta Tomys 

tutaj jeżeli chodzi o pierwsze pytanie to rzeczywiście można by było wynająć salę bez rzutnika, 

natomiast wydaje mi się, że tutaj jest również w dobrej cenie, minimalnej cenie świetlica  i tutaj w tym 

kierunku szliśmy, tak, że skoro jest świetlica i jest to duży obiekt, można go wynająć, oczywiście nie 

stoi nic na przeszkodzie aby taką poprawkę wnieść natomiast nie braliśmy tego pod uwagę właśnie                

z uwagi na fakt, że jest duża świetlica, jeżeli chodzi o te kwoty sali z rzutnikiem, Szkoła Podstawowa, 

Berwińskiego w Zaniemyślu a Szkoła w Śnieciskach, przepraszam to jest pomyłka pisarska w tym 

momencie, powinno też być też po 30 – ści, sala z rzutnikiem, a więc już wprowadzam poprawkę, 30 – 

ści i w dół, 20 – ścia, 15 – ście 

Przewodnicząca Rady Gminy  

czyli te same kwoty 

Dyrektor Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Oświaty Pani Marta Tomys 

tak, dokładnie, oczywiście to są ceny minimalne w umowie Dyrektor zdecyduje o cenie właściwego 

wynajmu  

Radny Wiesław Grobelny 

jeszcze jedno pytanie, jeśli chodzi o zakres trwałego zarządu, jakim dokumentem został wprowadzony, 

jeśli chodzi o Gimnazjum  

Dyrektor Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Oświaty Pani Marta Tomys 

jest to decyzja z dnia 1 września 2015 roku Wójta Gminy Zaniemyśl na podstawie wniosku 

skierowanego przez Dyrektor Gimnazjum 

Radny Wiesław Grobelny 

czyli tu nie wprowadzamy tej sali lekcyjnej, świetlica ma 138 m2, a salę może ktoś potrzebować 

mniejszą, uważam, że powinno być 

Dyrektor Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Oświaty Pani Marta Tomys 

oczywiście, powiem tak, oczywiście poprawka jest możliwa i tutaj nie widzę problemu żeby tutaj to  

wprowadzić  natomiast nie chcieliśmy wyodrębniać tak dużej ilości pomieszczeń na wynajem,  

chcieliśmy tutaj w taki sposób to podzielić żeby były tylko, tutaj chodzi o Śnieciska tych sal 

rzeczywiście więcej z tej przyczyny, że jest to jedyne miejsce w Śnieciskach  gdzie można wynająć 

powierzchnię publiczną a w Zaniemyślu jest ich więcej, natomiast nie widzę żadnego problemu żeby 

tutaj to  wprowadzić i również określić minimalną kwotę za wynajem klasy 
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Przewodnicząca Rady Gminy  

dziękuję bardzo,  czy z Państwa Radnych jakieś wnioski jeszcze, pytania, czy  przyjmujemy uchwałę 

tej treści, którą przedstawiła nam Pani Dyrektor, bardzo proszę o przegłosowanie, bez poprawek 

oprócz ocen,  co było pomyłką,  bardzo proszę o przegłosowanie,  kto jest za przyjęciem uchwały tej 

treści,  tylko że świetlicą,  tej treści, która tutaj jest,  bardzo proszę 

 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XVII/117/2016 została przyjęta przy   

9 głosach „za” 

5 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 3  do niniejszego Protokołu 

 

7b) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Zaniemyśl nieruchomości położonej                             

w miejscowości Zwola przedstawiła Pani Barbara Cukrowska, Kierownik Referatu Rolnictwa                       

i Gospodarki Gruntami 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XVII/118/2016 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 4  do niniejszego Protokołu 

 

7c) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2016 przedstawiła Pani Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy, dalej powiedziała, odczytamy przeze mnie projektu uchwały został 

omówiony na wspólnej Komisji,  chciałam tylko przypomnieć, że w uchwalą wprowadzone są tylko  

zmiany po  stronie  wydatków,  gdzie dokonano przeniesień między paragrafami i rozdziałami 

jednocześnie zwiększono plan wydatków o kwotę 132.526,00 zł.,  z tego wydatki bieżące zwiększono 

o kwotę 6.526,00 zł.,  natomiast wydatki majątkowe o kwotę126.00,00 zł.,  w związku z powyższym, 

tak jak odczytam w treści uchwały, deficyt budżetu się zwiększył właśnie o kwotę 132.526,00 zł.                    

i wynosi 3.157.037,16 zł. 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XVII/119/2016 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 5  do niniejszego Protokołu 

 

7d) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy, dalej powiedziała, ten projekt uchwały jak właściwie wszystkie 

projekty uchwał w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl  w roku 

bieżącym, budżetowym 2016,  są dostosowane do zapisów uchwały, która została podjęta przed 

chwilką tzn. do korekty w budżecie Gminy na ten rok,  oprócz tych zmian,  zmianą jest wprowadzenie 

nowego zadania inwestycyjnego, wieloletniego o nazwie zagospodarowanie i remont budynku 

garażowego w Łęknie, ul. Poznańska 12  z przeznaczeniem  do nowy funkcji  użytkowych czy  

Ośrodek Pomocy Społecznej,  zadanie to będzie realizowane przez Gminę, zakłada się, że realizacja 

będzie się toczyła w latach 2016 – 2017,  łączne nakłady finansowe przewidziane na to zadanie, w 
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chwili obecnej jest to kwota 227 tys. zł.,  i zadanie to jest ujęte w wykazie przedsięwzięć Gminy 

Zaniemyśl 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XVII/120/2016 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 6  do niniejszego protokołu 

 

7e) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zaniemyśl przedstawił Pan Ryszard 

Gaffling – Gierczyński, Kierownik Referatu Infrastruktury, dalej powiedział,  załącznik był mówiony 

na Komisji,  dzisiaj też  Pan Wójt w ramach informacji zebranych poruszył temat i przedstawił 

najważniejsze punkty, które zostały tam przedstawione 

 

innych uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XVII/121/2016 została przyjęta przy   

13 głosach „za” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 7  do niniejszego protokołu 

 

7f) w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki przedstawił Pan Ryszard Gaffling – Gierczyński, Kierownik Referatu Infrastruktury 

 

Przewodnicząca Rady Gminy  

Sołtysi naszej Gminy zostali przeszkoleni w tym temacie,  na co można Fundusz Sołecki przeznaczać,  

myślę, że początki już wiemy 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XVII/122/2016 została przyjęta przy   

13 głosach „za” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

 

7ł) w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku 

energetycznego, o którym mowa w ustawie - Prawo energetyczne przedstawiła Pani Bożena 

Jaszkiewicz, Sekretarz Gminy  

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XVII/123/2015 została przyjęta przy   

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 9  do niniejszego protokołu 
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Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

Wójt 

Pani Przewodnicząca; Wysoka Rado proszę żeby na interpelację, była jedna, Pana Radnego 

Grobelnego odpowiedziałam Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami  

Głos zabrała Pani Barbara Cukrowska, Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

po zgłoszonej interpelacji Pana Radnego Grobelnego na ostatniej sesji  dotyczącej usunięcia drzew 

zagrażających bezpieczeństwu publicznemu w lesie, w Lubonieczku przy ul. Jaworowej dokonane 

zostały oględziny w terenie z udziałem Pani Sołtys,  jak już wspomniałam na ostatniej sesji, prace 

związane z usuwaniem  drzew przewróconych,  chorych, suchych w tym  lesie prowadzone były przez 

mieszkańców Lubonieczka celu pozyskania materiału opałowego do ogrzania świetlicy wiejskiej 

ponieważ taki wniosek wpłynął od Rady Sołeckiej,  drzewa kwalifikujące się do usunięcia zostały 

oznaczone przez Leśniczego, ponieważ taki wymóg wynika z ustawy o lasach,  prace związane                

z usuwaniem nie zostały jeszcze zakończone, bo było tam dużo pracy,  dużo drzew do usunięcia,  

pozostało jeszcze dużo drzew w głębi lasu, przewróconych i pochylonych, prace te będą 

kontynuowane po okresie  letnim,  po okresie lęgowym większości ptaków jednakże,  myślę, że Pan 

Radny miał  tutaj na myśli, drzewa rosnące na skraju lasu  przy drodze publicznej, tak 

Radny Wiesław Grobelny  

miałem na myśli wszystkie drzewa 

Pani Barbara Cukrowska 

one będą usuwane, ale, powiem tak, jeżeli one są przewrócone w głębi lasu to one nie stwarzają 

zagrożenia bezpośredniego życia,  jeżeli,  nie ma konieczności, to nie jest teren publiczny żeby tam 

chodzić, nam najbardziej chodzi, że jeżeli drzewa są jeszcze na skraju lasu pochylone nad drogą to 

takie nam Leśniczy jeszcze zaznaczy i te mogą być usuwane 

Radny Wiesław Grobelny  

jest okres coraz cieplejszej pogody,  bardzo modne stało się szukanie rogów jeleni, ludzie chodzą po 

wszystkich lasach  

Pani Barbara Cukrowska 

to nie jest  teren publicznym 

Radny Wiesław Grobelny  

ryzyko jest właściciela, Pani Cukrowska, ryzyko jest właściciela,  są to drzewa, które są pochylone 

pod kątem 45, 600  jeśli one się  przewróconą 

Pani Barbara Cukrowska 

one są w głębi lasu 

 

 

Radny Wiesław Grobelny  

w głębi i przy skraju,  jak ma Pani wątpliwości to proszę umówić się ze mną  ja z Panią pojadę                     

i pokażę  

Pani Barbara Cukrowska 

byliśmy tam, jeżeli chodzi o drzewa na skraju lasu, które są pochylone nad  drogą publiczną 

zgłosiliśmy to już Leśniczemu i je jeszcze nam zaznaczy,  nie będziemy tutaj czekali za okresem kiedy 

skończy się okres lęgowy ptaków, będą one usunięte jak tylko będą zaznaczone do wycinki, te nad 

drogą publiczną natomiast te w środku lasu, one już prawie już leżą, myślę, że to już nie ma takiego 

ryzyka żeby coś się komuś stało, a poza tym mieszkańcy Lubonieczka  są nadal zainteresowani 

pozyskaniem tego drewna  opałowego, no jednak już jest, to są większości pewnie rolnicy i jest już 

wiosna, mają pracę w polu  po prostu nie mają czasu aby to robić, no trudno  żeby pozbawić ich tego 



15 

 

materiału opałowego i zlecić tam pracę Zakładowi Gospodarki Komunalnej, myślę, że te prace jesienią 

będą  kontynuowane, jeżeli chodzi właśnie, tak jak to mówiłam, o drzewach  nad drogą  publiczną to 

jak tylko Leśniczy jeszcze je zaznaczy to będą usunięte, w ubiegłym tygodniu było zgłoszone Panu 

Leśniczemu z Lubonieczka, myślę, że nie wiem czy do świąt zdąży to nam zaznaczyć, tak jak mówię 

jak tylko będą zaznaczone to zlecimy to Zakładowi Gospodarki Komunalnej, bo rozmawiałam z Panią 

Sołtys, że na razie nie mają czasu ale te nad drogą będą usunięte  

 

Ad.9. Wolne głosy i wnioski  

Przewodnicząca Rady Gminy  

jeżeli temat dotyczący wyroku Sądu uważam za zamknięty, będziemy dyskutować po otrzymaniu 

uzasadnienia, już wspomniano, że wyrok nie jest prawomocny po uzyskaniu uzasadnienia możemy 

dyskutować 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu 

Pani Przewodnicząca, nie rozumiem dlaczego Pani zamyka dyskusję, my nie mamy tutaj 

kwestionować wyroku Sądu tylko, że, skoro Pan Wójt jako gospodarz tej ziemi  

Przewodnicząca Rady Gminy  

bardzo proszę krótko 

Radny Wiesław Grobelny  

a dlaczego krótko, proszę mi powiedzieć, dlaczego krótko, to są wolne głosy i wnioski Pani zabiera, 

odbiera głos  

Przewodnicząca Rady Gminy  

ja nie powiedziałam, że zamykam dyskusje, bardzo konkretnie  

Radny Wiesław Grobelny  

rozumiem, że będzie Pani tutaj popierała zdanie Wójta w każdym calu, ale proszę mi pozwolić 

rozmawiać, proszę Państwa, teraz bardzo spokojnie, jeśli chodzi o ten wyrok Sądu Administracyjnego 

to jest sprawa bardzo poważna, to z tym się nie ma do czynienia na co dzień, był to wyrok niezmiernie, 

uważam, taki, zadośćuczynienie wszystkim tym, którzy wiązali z Zespołem troszeczkę inne plany, 

proszę Państwa, kolejna sprawa, jeśli chodzi o uzasadnienie tego wyroku to Pan Wójt słyszał 

uzasadnienie wyroku tak samo jak ja, byłem na jednej i drugiej sprawie, tak jak już powiedziałem, 

spokojnie powiem zostały złamane dwie ustawy, ustawa o systemie oświaty i ustawa o samorządzie 

gminnym, nie będę się do końca ustosunkowywał do artykułu, w którym, są jak zwykle manipulacje, 

Pan Wójt nas informuje, znaczy informuje Państwa jako mieszkańców, że my trzy czy cztery razy, 

pisze o tym, że nie powiadamialiście medialnie, my, proszę Państwa, rozpoczęliśmy normalny proces 

prawny jaki jest stosowany w państwie prawa i mówienie, twierdzenie, że Wojewoda, że to jest 

sprzeczne z wcześniejszymi ustaleniami Wojewody, zacytuję tylko dwie odpowiedzi, które otrzymali 

Radni od Pana Wojewody, jeśli chodzi o tą uchwałę, że Wojewoda jako organ nadzoru nie ma 

kompetencji prawnych do badania zasad celowości podejmowanych uchwał, kolejna sprawa, proszę 

Państwa,  jednocześnie informuje, że na podstawie art. 101 ustawy o samorządzie, każdy, czyj interes 

prawny lub uprawnienie zostały naruszone uchwałą lub zarządzeniem podjętymi przez organ gminy               

w sprawie z zakresu administracji publicznej, może, po bezskutecznym wezwaniu do usunięcia 

naruszenia, zaskarżyć uchwałę do Sądu Administracyjnego, co też zostało uczynione i mówienie                        

o tym, że to co sprzeczne z wcześniejszą decyzją Wojewody no jest zupełnie nielogiczne, tak, że to na 

teraz myślę, że będziemy czekać wszyscy na uprawomocnienie wyroku  i wówczas będziemy, mam 

nadzieję już na spokojnie rozmawiać jak tą sytuację rozwiązać 

Przewodnicząca Rady Gminy  

oczywiście, na uzasadnienie czekamy, później będziemy dyskutować, dziękuje bardzo 
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Przewodnicząca Rady Gminy  

ten temat 

Pani Małgorzata Fertała 

Pani Przewodnicząca a skąd Pani jako policjant myśli wie w jakiej sprawie chcę zabrać głos 

Przewodnicząca Rady Gminy  

bardzo proszę przedstawić temat i jeżeli dotyczący wyroku to  

Pani Małgorzata Fertała 

jeżeli się zgłaszam to znaczy, że chcę zabrać głos i nie Pani jest od tego żeby podać w jakim temacie, 

punkt mówi „wolne głosy i wnioski”, pozwoli Pani, że skorzystam z mównicy  ponieważ nie 

przywykłam mówić będąc odwrócona plecami do publiczności, po drugie poczyniłam sobie pewne 

notatki z których również chciałabym skorzystać, oczywiście, proszę Państwa nie będę mówiła                     

o wyroku, natomiast powiem o liście, który Pan Wójt skierował również pod moim adresem, liście 

pełnym zniewagi, pomówień i nieprawdziwości, proszę Państwa, ja rozumiem, że Pan Wójt może się 

nie znać, ale ma od tego cały aparat urzędniczy, który powinien za to, który powinien się na tym znać     

i pewne rzeczy podpowiadać natomiast jednego nie jestem w stanie wybaczyć mianowicie tego, że nie 

potrafimy czytać pism urzędowych ze zrozumieniem i do końca, dlatego ja apropo tego listu i apropo, 

powiedzmy sobie, stanowiska Pana Radcy Prawnego chciałabym zadać kilka pytań, proszę mi 

powiedzieć dlaczego ta Gmina w stosunku swoich obywateli, którzy czują się skrzywdzeni przez 

prawo żąda solidarnego, solidarnej zapłaty zastępstwa procesowego, które jej się nie należy                          

w momencie kiedy zwracamy się, bo chcemy potwierdzenia praworządności tej Gminy co do, której 

mamy wątpliwości a mamy prawo mieć takie wątpliwości w odpowiedzi Gmina pisze, żąda się zwrotu 

solidarnego zwrotu kosztów zastępstwa procesowego, Sąd musi, Panie Radco Pana pouczać, że to się 

Gminie nie należy no Pan wybaczy, proszę Państwa, chciałabym zapytać jeszcze jedno, a tak 

właściwie to chciałabym powiedzieć nie o wyroku Pani Przewodnicząca, o tym co tutaj na tej sali 

podczas tego największego święta Gminy jaką jest sesja Rady Gminy się po prostu dzieje, w jaki 

sposób traktuje się mieszkańców, jak się ich nie szanuje, jak się bierze i próbuje nagiąć im karku tylko 

i wyłącznie dlatego, że mają wątpliwości i mają, bo tutaj nie można mieć wątpliwości, tu nie można 

pytać, bo od razu zabierze się głos, nie dopuści, zarządzi czyli, proszę Państwa, weźmie, tu się 

przyjmie taką postawę, która urąga wszelkim zasadom demokracji i ten list, który Pan Wójt pisze, ja 

myślę, że prasa opublikuje moją odpowiedź, będziemy wówczas, będziecie wówczas Państwo mieli 

takie pełniejsze i dwustronne spojrzenie na tą sprawę, to pisze Pan Wójt tak, że Sąd odrzucił, proszę 

Państwa, Sąd odrzucił tylko i wyłącznie to i tu rzeczywiście Postanowienie takie było, w który był 

wniosek żeby nie wykonywać zaskarżonej Uchwały i powiedzmy sobie jasno gdyby nie opieszałość  

Gminy w tym zakresie, gdyby Sąd miał możliwość wzięcia tej uchwały znacznie wcześniej to, proszę 

Państwa, nawet nie byłoby możliwości wyprowadzenia do Pałacu tego Gimnazjum i Radny Grobelny 

mówił Panu, Panie Radco Prawny, że tego rodzaju odrzucenie, inaczej to odrzucenie polega tego 

pierwszego wniosku, który był w tej skardze, to wie student pierwszego prawa i tak właściwe smutne, 

że Pan nie wie i dzisiaj, proszę Państwa, tak, dzisiaj nie mówimy o powrocie Gimnazjum do budynku 

Szkoły Podstawowej bo tego nikt nie chce, bo to jest dobrodziejstwo, natomiast Panie Wójcie mówimy 

dzisiaj o tym, żeby te Szkoły tak zorganizowane, spełniały ustawowe standardy, standardy oświatowe, 

bo oświata jest najważniejsza, a mianowicie, standard ustawy o systemie oświaty, standard 

zatrudnienia w ramach kodeksu pracy, karty nauczyciela czy innych  warunków, które tam zostały 

stworzone, ja powiem Państwu jedno, ja tego nie zaskarżę, bo nie mam interesu prawnego ale jakbym 

była rodzicem ucznia gimnazjalnego i z jakiegoś względu nie poszedł by mu egzamin humanistyczny 

to ja bym Państwa zaskarżyła i miałabym ten interes prawny a mianowicie zaskarżyłabym Państwa                

o to, że nie stosując standardów ustawy o systemie oświaty bierzecie i ograniczacie dostęp do 

biblioteki szkolnej, która jest czynna raz w tygodniu a czasami całymi tygodniami nie jest czynna i to 
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jest, właśnie o to chodzi, proszę Państwa, to, że ktoś nie ma interesu prawnego to wcale nie oznacza, 

że Uchwała jest zgodna z prawem, bo może uchwała wcale nie jest zgodna z prawem a Sąd jej nie 

rozpatruje ponieważ nie wykazano interesu prawnego, Panie Radco niech Pan tak głową nie kiwa, bo 

już mnie to kiwanie i te Pana postawy podczas sesji to urągają  normalnej powadze stanowiska, które 

Pan zajmuje, proszę Państwa, i dlatego nie mówiąc, gdzieś tam, powiedzmy sobie, patrząc dzisiaj na tą 

sesję, no to powiem tak, Pani, nie wiem, Pani „wy mnie nie znacie” zapomniałam jak tutaj Pani 

przedstawiała, ja Panią pamiętam z tego „Państwo mnie nie znacie” z Pani wystąpienia, za takie 

omyłki pisarskie, jak Pani tutaj tak się sztachnęła to się trafia do Prokuratury w tej Gminie, wie Pani, 

tak się trafia, ja tak przynajmniej trafiłam, następna sprawa, to nie Pani jest od tego żeby dyktować tej 

Radzie co oni wezmą i poprawią a co nie, to ta Rada ma podejmować decyzje i każdy wniosek tej 

Rady powinien być głosowany i proszę Państwa, wobec tych zasad i tych standardów był ten proces              

i urąganie, że jacyś manipulowani, że Małgorzata Fertała czegoś nie zrobiła, że jeszcze ktoś tam nie 

zrobił, proszę Państwa, Małgorzata Fertała będąc Dyrektorem zrobiła wszystko, a dzisiaj Małgorzata 

Fertała może robić co jej się rzewnie podoba i nie od tego jest Wójt, żeby ją rozliczał, bo Małgorzata 

Fertała jest mieszkańcem i obywatelem tej Gminy i nie Państwo, nie Wójt jest od rozliczania                         

i wystawiania mi cenzurki natomiast odwrotnie tak i ze smutkiem stwierdzam, z zażenowanie,                       

z ubolewaniem, z przykrością itd., że to największe święto w tej Gminie, święto kiedy obraduje 

najwyższy organ stanowiący, wybrany w demokratycznych wyborach nie staje się świętem tylko staje 

się polowaniem na ludzi, którzy ośmielają się myśleć i to jest właśnie to o czym mówiłam, krok ku 

Białorusi, miałabym pewnie jeszcze więcej pytań, Pani Przewodnicząca niech się Pani w ogóle nie 

zabiera za odbieranie mi głosu, bo ja mam jeszcze pytania, o to żądanie solidarnej zapłaty, to już 

pytałam, proszę Państwa, o tym powiedziałam, to może już, a do Pani Przewodniczącej mam pytanie, 

9 listopada, to tak już na zakończenie żeby Pani była spokojna, 9 listopada Komisarz Wyborczy                     

w Koninie skierował do Pani do wiadomość pismo w związku z art. 24d ustawy o samorządzie 

gminnym, mam pytanie jakie czynności podjęła Pani w tym zakresie, chciałabym mieć taką o niej 

informację 

Przewodnicząca Rady Gminy 

w tej kwestii poinformowałam się z Radcą Prawnym, ten temat Radnego dotyczącego stosowania się, 

to stanowisko jego obecnie nie wiąże się tutaj z Gminą Zaniemyśl, wynagrodzenie dostaje z budżetu 

Powiatu Środa,  

Pani Małgorzata Fertała 

Pani Przewodnicząca, ja mieszkaniec tej Gminy korzystając z mojego prawa dostępu do informacji 

poproszę o Pani stanowisko na piśmie, dziękuję bardzo, mam nadzieję, że nie zajmie to Pani 30 dni bo 

to nie jest w zakresie kodeksu postępowania administracyjnego, a sprawy administracyjne organy 

załatwiają bezzwłocznie czyli bez zbędnej zwłoki, dziękuję uprzejmie 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Leszkowi Hypkiemu 

mam taką refleksję do Pani Małgosi, bo przecież byliśmy z jednego ugrupowania i takie jest stare 

polskie powiedzenie – jak się kończy miłość to przeważnie się rodzi nienawiść, czy Pani nie widzi, że 

Pani nienawidzi tej swojej, jakby powiedzieć, grupy, to My na Panią głosowali, dzięki nam Pani była 

dwa razy Przewodniczącą Powiatu a Pani dzisiaj robi wszystko odwrotnie, Pani nas oskarża                           

o Białoruś, artykuły Pana Grobelnego, Pani artykuł w gazecie skarżony, no Pani Małgosiu niech Pani 

się zastanowi  
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Pani Małgorzata Fertała 

Panie Radny, ja nie wiem czy to była prośba czy, powiem tak, ja uważam, że największym grzechem 

w życiu człowieka jest grzech zaniechania i człowiek po prostu musi iść do przodu natomiast w tym 

żeby się toczyć w dół to nie jest w moim stylu, dziękuję bardzo  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Pani Marcie Tomys, Dyrektorowi Zespołu 

Ekonomiczno – Administracyjnego Oświaty 

Szanowna Rado, Szanowni Państwo chciałabym tutaj powiedzieć, że nie nazywam się „nie znacie 

mnie” nazywam się Marta Tomys obecnie jestem Dyrektorem Zespołu Ekonomiczno – 

Administracyjnego Oświaty w Zaniemyślu, bardzo jest mi przykro, że w taki sposób rozpoczynam 

naszą współpracę, bo liczyłam zupełnie na co innego, proszę pozwolić mi mówić, natomiast myślę, że 

to w jaki sposób Pani mnie tutaj przedstawiła  właśnie urąga temu świętu  i myślę, że ja sobie na to nie 

zasłużyłam i jest mi bardzo przykro, że w taki sposób Pani mnie traktuje, jeżeli chodzi, bo czuję się 

wywołana, domyślam się, że chodzi o terminy administracyjne tutaj spraw, które są w ZEAO, Pani 

dobrze wie, bo zna Pani dobrze prawo również poza oświatowe również to administracyjne, że Gmina 

ma prawo w ciągu 30 dni odpowiadać czy to jest niezwłocznie to już my oceniamy, tak, że bardzo mi 

przykro i mam nadzieję, że taka sytuacja się już nie powtórzy, nie chciałabym się nazywać „nie znacie 

mnie”, dziękuję 

Pani Małgorzata Fertała 

dziękuję bardzo, jest mi miło Panią poznać, ja powiem Pan tak, z takiego imienia i nazwiska trzeba  

przedstawić siebie samą, w owym czasie tudzież Pani koledzy i Pan Wójt, Pani Przewodnicząca też się 

Pani zaparła   

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Michałowi Marciniakowi 

ja pozwolę się ustosunkować, zostałem wywołany do odpowiedzi, kiedy pojawiła się Pani Marta 

Tomys, Pani Małgorzata powiedziała, że my jako Radni się Pani zaparliśmy, wręcz przeciwnie, my się 

wcale Pani nie zaparliśmy tylko praktycznie nie znaliśmy Pani nazwiska, chodziło o sytuacje, która 

miała miejsce w czerwcu ubiegłego roku, tak więc ja wówczas nie miałem  wiedzy na temat jak się 

Pani Marta Tomys nazywa, powiedziałem tyle, że jest Pani moją sąsiadką ale nie znam nazwiska, 

chciałbym się odwołać jeszcze tutaj do wcześniejszych wypowiedzi przedstawioną przez Panią 

Małgorzatę Fertałę dotyczącą standardów białoruskich jakie są prowadzone w tej chwili, nie wiem czy 

Pani, Pani Małgorzato czy Radny Grobelny zdajecie sobie sprawę, że w ten sposób oskarżając Radę 

Gminy wy naruszacie tak naprawdę pkt. 12 § 1 kodeksu karnego, który mówi wyraźnie odnośnie 

zniesławiania, obrażania ludzi na forum, tak, że bardzo bym prosił, że skoro Państwo chcecie działać 

zgodnie z literą prawa abyście tego nie czynili  i żebyście stosowali retorykę, która jest zgodna                          

z obowiązującym w Polsce prawem, dobrze, bo tutaj żadne standardy białoruskie nie są wprowadzane 

i ja sobie nie życzę, bo w tym momencie jako Radny Gminy Zaniemyśl czuję się przez Państwa 

obrażany i mało tego Państwo obrażacie nie tylko nas jako Radę Gminy Zaniemyśl ale przede 

mieszkańców tej Gminy, którzy na nas oddali głos w demokratycznych samorządowych wyborach, 

tak, bardzo proszę stosować się do tych reguł 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła dyskusję w tej sprawie  

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi  

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, Panie i Panowie Sołtysi, wszyscy 

zgromadzeni, Szanowni Państwo, rozpoczął się Wielki Tydzień, zakończmy tę sesję, myślę, że 

porządek został wyczerpany, rozejdźmy się w spokoju a wszystkim tu zgromadzonym, wszystkim 

mieszkańcom Gminy życzę żeby te Święta były spokojne, które się zbliżają, wielkie Święta, dla 
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chrześcijan, żeby upłynęły w miłej, rodzinnej atmosferze, żebyśmy dalej wspólnie wszyscy po 

Świętach dalej pracowali dla dobra tej Gminy, dziękuję 

Przewodnicząca Rady Gminy 

również dołączam się do życzeń, życzę aby nadchodzące Święta Wielkanocne wniosły nam wiosenną 

radość, pogodę ducha, spokój, ciepło  i nadzieję 

 

Ad. 10. Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy w  związku z wyczerpaniem na dzień dzisiejszy porządku obrad, 

zamykam XVII sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za przybycie  

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

( - ) Alina Frąckowiak 

 

 

sporządziła : B. Madajczak  


